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روزهای تلخ استقلال
می گویند ســرنا را از سر 
ناشی  آدم  می نوازد؛  گشادش 
هرچقدر هم حسن نیت داشته 
باشــد، کار را خراب می کند. 
سال ها از نزول اجلال فوتبال 
به ایران زمین می گذرد و این 
ســتاره های  جولانگاه  زمین، 
کوچــک و بــزرگ، مــردان 
اخلاق مدار و مدیران کاربلد بوده است. جام ها فتح شده، پیروزی ها کسب شده، 
اشک های شوق ریخته شده و خنده ها سر داده شده است تا به امروز رسیده ایم؛ 
اما... به گزارش ایسنا، فوتبال ایران همیشه خانه شادمانی نبوده و اشک ها همیشه 
از سر شوق ریخته نشده اند؛ شکست های تلخ، حذف های ناباورانه، محرومیت های 
کمرشــکن، مصدومیت های بدون بهبودی، ساختارهای کشیده شده به نابودی، 
خشم هواداران از بازیکنان، اعتراض بازیکنان به مدیران، فرار مدیران از طلبکاران، 
شکایت طلبکاران به فیفا، احکام انضباطی فیفا علیه تیم ها،  کسر امتیاز، محرومیت 
تیم ها از حضور در مسابقات آسیایی و ... هم در این سال ها کم نبوده و این رشته 

سر دراز دارد.
جدیدترین نمونه کژکارکردی مدیران در فوتبال ایران، ماجرای اســتقلال و 
حذفش از لیگ قهرمانان آسیاســت. حذف »دوباره« اســتقلال از آسیا - بعد از 
آن که فصل قبل همراه پرسپولیس نتوانست مجوز حرفه ای بگیرد - ممکن است 
چندین دلیل داشته باشد اما بی تردید، مهم ترین دلیلش کارنابلدی مدیران این 
باشــگاه است. مدیرعامل استقلال و اعضای هیات مدیره هرچقدر هم که تجربه 
حضور در فوتبال را داشته باشند و هرچقدر هم که ادعای دلسوزی برای استقلال 
را داشته باشند، امروز اتفاقی را رقم زده اند که ناشی گری شان بیش از سابقه شان 
به چشــم می آید. دوشنبه شب، مدیرعامل و یک عضو هیات مدیره استقلال در 
یک برنامه تلویزیونی حاضر شدند تا برابر رئیس سازمان خصوصی سازی و هزاران 
بیننده برنامه درباره ماجرای عجیب و تلخ حذف اســتقلال از آســیا و مشکلات 

وحشتناک مالی باشگاه توضیح دهند اما آنچه شنیده نشد حرف حساب بود.
پرویز مظلومی به عنوان عضو هیات مدیره باشگاه استقلال خود و سایر اعضا 
را مبرا از اتهامات دانشت و گفت »ما به مدیرعامل تفویض اختیار کرده بودیم!« 
امــا اگر قرار بود هیــات مدیره تمام اختیارات را بــه مدیرعامل بدهد و خود نه 
مسئولیتی داشته باشد و نه نظارتی، پس اساسا چرا باید کسانی را به عنوان عضو 
هیات رئیسه منصوب می کردند؟ مظلومی می گوید »اعضا فقط صورت جلسه ها 
را امضا می کرده اند!« و در پاســخ به انتقاد رئیس سازمان خصوصی درباره ایراد 
داشتن سیستم مدیریتی باشگاه و عملکرد هیات مدیره گفته »روال کار از قدیم 

همین طور بوده است!«
ایراد از مظلومی و فتح الله زاده نیست چون یکی مدیر سنتی است و سال ها با 
تفکر قدیمی اش مدیریت کرده است و حالا که استقلال وارد فرابورس شده، نمی 
تواند خود را با شــرایط وفق دهد و دیگری اساسا سواد و تجربه مدیریت ندارد و 

صرفا به عنوان سهمیه پیشکسوتان باشگاه عضو هیات مدیره شده است.
فتح الله زاده جایی گفته قربانزاده )رئیس ســازمان خصوصی سازی( چیزی از 
فوتبال نمی داند و مثلا نمی فهمد »وقتی به بازیکن پول ندهی، بازی نمی کند.« 
مشکل دقیقا همین جاست. امثال قربانزاده مدیران اقتصادی هستند و از فوتبال 
سردرنمی آورند و امثال فتح الله زاده و مظلومی مدیران فوتبال هستند و از اقتصاد 
ســردرنمی آورند. البته این نگاه خوشبینانه به قضیه اســت؛ بدبینانه اش آنقدر 

ترسناک است که نمی خواهیم به آن بپردازیم.
اکنون در لیگ های معتبر فوتبال در دنیا مانند لالیگا و لیگ برتر انگلیس، کدام 
باشگاه حرفه ای را سراغ دارید که مدیریتش را به یک پیشکسوت - بدون داشتن 
تخصص مدیریت – داده باشد؟ مدیر رئال مادرید فوتبالیست بوده یا رئیس باشگاه 
بارسلونا؟ این چه توجیهی است که فتح الله زاده و مظلومی - به عنوان دو نمونه از 

مدیران سنتی و بدون علم - عنوان می کنند؟
باشــگاهی مانند استقلال باید مدیران قوی داشــته باشد که فارغ از این که 
فوتبالی باشند یا نه، مدیریت و اقتصاد بلد باشند. اعضای هیات رئیسه باشگاهی 
مثل استقلال باید کسانی باشند که یا بتوانند جذب سرمایه کنند، یا سرمایه دار 
باشند یا بتوانند با دانش مدیریتی خود به مدیرعامل، کمک و روی کار او نظارت 
کنند. حالا که اســتقلال و پرسپولیس وارد بورس شده اند، باید صورت های مالی 
شفاف داشه باشند و این مساله را باید به فال نیک گرفت. دیگر بساط قراردادهای 
پشت پرده و دادن خانه و ماشین به بازیکنان به جای پول باید تمام شود، دیگر 
هیچ مدیری نباید ادعا کند که برای مخارج باشگاه چک شخصی اش را داده است، 
دیگر هیچ عضو هیات مدیره اش حق ندارد بگوید از مســائل بی خبرم و همه کار 

را به مدیرعامل سپرده ام.
اگر در ساختار باشــگاه استقلال و مانند آن، هرکسی بسته به تخصص خود 
در جایگاه مربوط به خود بنشــیند، کارها درست می شوند. مدیر، مدیریت کند، 
پیشکسوت در کمیته فنی مشغول باشد و بازیکن و مربی به کار مربوط به خود 

بپردازند.
تنبیه شــدن استقلال و هوادارنش تلخ است اما ای کاش این تلخی، واکسنی 
باشد برای پیشگیری از تومورهای بدخیم آینده؛ شاید اگر سال های قبل با مدیران 
کارنابلدی که برای باشگاه های استقلال و پرسپولیس یا فدراسیون فوتبال دردسر 
درست کردند، برخورد مناسب صورت می گرفت و نظارت درست روی کار مدیران 

وجود داشت، استقلال امروز اسیر این مشکلات نبود.

فدراسیون فوتبال دنبال انتخاب مربی خارجی 

فدراســیون فوتبال ایران تصمیم دارد مربی خارجــی تیم ملی ایران را با 
هماهنگی کامل با امیر قلعه نویی پای میز مذاکره کشیده و قرارداد ببندد.

بــه گزارش  مهر، تیم ملی فوتبال ایــران در حالی اردوی فروردین ۱۴۰۲ 
خود را با برگزاری دو دیدار دوســتانه مقابل روسیه و کنیا پشت سر گذاشت 

که هنوز کادر فنی این تیم تکمیل نشده است.
امیر قلعه نویی ســرمربی تیم ملی ایران پــس از پذیرش هدایت این تیم 
دربــاره انتخاب مربیان جدید برای حضور در جمع کادر فنی گفت: باید قطعاً 
برای این تیم، مربی که سابقه نشستن روی نیمکت جام جهانی را دارد اضافه 
کنیم. قرار اســت کادر خود را بیشــتر کنیم تا در همه موارد مثل مشــاور، 
پشــتیبانی و تدارکات کنار همدیگر باشیم. قطعاً یک مربی خارجی هم اضافه 

می کنیم.
پس از صحبت های قلعه نویی در کنفرانس خبری جنجالی اش پس از بازی 
با روسیه شایعاتی درباره احتمال بازگشت یکی از مربیان خارجی پیشین تیم 
ملی ایران در دوره ســرمربیگری کارلوس کــی روش مطرح و خیلی زود هم 

تکذیب شد.
مهدی تاج رئیس فدراســیون فوتبال نیز در خصوص اینکه آیا قلعه نویی از 
دســتیاران خارجی هم در تیم ملی استفاده خواهد کرد یا خیر، اظهار داشت: 
یک دســتیار خارجی در کادر فنی تیم ملی حضور خواهد داشت. این موضوع 
در حال رایزنی اســت. دســتیاران ایرانی وی هم معرفی شده است. قلعه نویی 

خودش در مورد برنامه ها و دستیارانش صحبت خواهد کرد.
با پایــان تعطیلات نوروز ۱۴۰۲ فدراســیون فوتبــال گزینه هایی را برای 
دســتیاری قلعه نویی در نظر دارد اما انتخاب نهایی مربی مورد نظر را تمام و 
کمال به سرمربی سپرده است تا امیر قلعه نویی در این باره تصمیم گیری کند.

جلسه بین قلعه نویی و تاج برای انتخاب مربی خارجی و همچنین قرارداد 
دســتیاران ایرانی اواخر فروردین ماه برگزار خواهد شــد. قلعه نویی رزومه دو 
تن از مربیانی که در ۲۰۱۸و ۲۰۲۲ ســابقه حضور در جام جهانی را داشــته 
اند بررسی کرده اســت و قرار است پس از جلسه با تاج درباره انتخاب نهایی 
خود به جمع بندی برسد. سرمربی تیم ملی ایران قصد دارد هرچه زودتر کادر 
مربیان خود را تکمیل کند تا بهترین انتخاب بازیکنان را برای فیفا دی بعدی 

که از ۲۲ خردادماه تا اول تیرماه است را انتخاب کند.

نگاه

خبر

تغییر وزن کامــران قاســم پور و احتمال 
حضورش در بازی های المپیک ۲۰۲۴ پاریس 
یکی از مهم ترین ســوژه های کشتی ایران در 

سال ۱۴۰۱ بود.
به گزارش ایرنا، کامران قاسم پور ملی پوش 
کشــتی آزاد ایــران در مســابقات قهرمانی 
سال های ۲۰۲۱ و ۲۰۲۱ موفق به کسب مدال 
طلا در وزن ۹۲ کیلوگرم شــد. وی در ســال 
۲۰۲۲ و در جهانی بلگراد با شکســت جی دن 
کاکس آمریکا به یکــی از قدرت های نوظهور 
جهان کشــتی تبدیل شد. قاســم پور در سال 
۲۰۲۱ کاکس را در نیمه نهایی شکست داد و 
در دیدار نهایی نیز موفق شــد، مقابل ماگومد 
قربان اف از روسیه با نتیجه ۸ بر ۴ به پیروزی 
برســد و نخستین طلای جهانی خود را ضرب 
کند. دبل قاســم پور در طلای جهانی موجب 
شــد تا بسیاری از کارشناســان از تغییر وزن 
وی بــرای حضور در المپیــک ۲۰۲۴ پاریس 
خبر دهند. خبری که به سوژه ماه های پایانی 
ســال ۱۴۰۱ در کشتی کشورمان تبدیل شد. 
برخی از کارشناســان باور دارند که قاسم پور 
باید در وزن ۸۶ کیلوگرم با یزدانی رقابت کند 

و منتخب آنان راهی المپیک پاریس شود.
تغییر وزن کامران قاسم پور هر چند در ابتدا 
با تکذیب و مربیان تیم ملی و این کشتی گیر 
همراه شــد اما ســخنان علیرضا دبیر درباره 
کامران قاســم پور پایانی بر تمــام احتمالات 
حضورش در وزن ۸۶کیلوگرم بود. دبیر بهمن 
ماه اعلام کرد: کامران قاسم پور به خاطر حضور 
در بازی های المپیــک ۲۰۲۴ پاریس به وزن 
۹۷ کیلوگرم خواهد رفت. صحبت های دبیر در 
حالی بیان شــد که قاسم پور در تایید سخنان 
دبیر به خبرنگار ایرنا گفت: همه دوست دارند 
المپیک را تجربه کنند و من نیز از این قاعده 

مستثنی نیستم. برای رسیدن به المپیک برنامه 
دارم. المپیک آوردگاه بزرگ و نهایت آرزوی هر 
ورزشکاری است. البته برای رسیدن به پاریس 
نیــاز به تغییر وزن دارم و باید به یکی از اوزان 
۸۶ یا ۹۷ کیلوگرم بروم. قطعی شــدن تغییر 
وزن کامران قاســم پور موجب اظهارنظرهای 
متفاوتی درخصــوص احتمال موفقیت وی در 

آوردگاه پاریس شد.
البته قطعی شــدن تغییر وزن قاسم پور با 
واکنش کارشناسان همراه شد. عباس جدیدی 
دارنده مدال طلای کشــتی آزاد جهان و نقره 
المپیک با آسیب شناسی این تغییر وزن گفت: 
مــن تجربه تلخ ایــن کار را دارم و اکنون نیز 
چهار دیسک کمرم مشکل دارد. با ۱۰۵ کیلو 
وزن به مصاف نفراتــی رفتم که ۳۰ کیلوگرم 
از من ســنگین تر بودند. به دلیل این اتفاقات 
اکنون شــرایط بدی دارم و حتی به ســختی 
می توانم بخوابم. این تصمیمات ســوای آنکه 
چند مــدال جهانی و المپیک را از من گرفت، 
موجب شد تا ســلامتم را نیز تحت تاثیر قرار 
دهد. متاســفانه برخی فقط نیمه خالی لیوان 
را می بینند. چه کســی پاسخگو است که من 
چند مــدال جهانی به خاطر این تغییر وزن از 
دست دادم. من می توانستم چند مدال جهانی 

دیگر هم بگیرم.
همچنین منصور برزگر با آسیب شناســی 
تغییر وزن احتمالی قاسم پور گفت: من کشتی 
قاســم پور را از نزدیک ندیــدم و نمی توانم به 
صراحــت درباره او اظهار نظر کنم اما واقعیتی 
کــه وجود دارد این اســت اگــر این تصمیم 
احساســی و بدون کار کارشناســی باشد به 
آینده این قهرمان لطمه خواهد زد. برای تغییر 
و افزایــش وزن باید فاکتورهای زیادی در نظر 

گرفته شود تا ورزشکار کمتر آسیب ببیند.

اکبر فــلاح نیز در این خصوص اظهار کرد: 
در خصوص کامران قاســم پور، او پشــت خطِ 
شــش دانگ برای حســن یزدانی در وزن ۸۶ 
کیلوگرم به حســاب می آید. با توجه به اینکه 
در این وزن یزدانی را داشــتیم به درســتی او 
در وزن ۹۲ کیلوگــرم قرار گرفت و توانســت 
۲ نشــان طلای جهانی را برای کشــورمان به 
ارمغان آورد. دارنده مدال طلای جهانی تورنتو 
گفت: بارها بیان کردم کــه حضور او در جام 
جهانی بدون محک زدن او از سوی کادر فنی 
درست نبود و می بایست پیش از آنکه او را در 
یک وزن بالاتر قرار دهند، توانایی او را با چند 
کشــتی گیر داخلی محک می زدند. با توجه به 
اینکــه در وزن ۹۷ کیلوگرم و المپیکی بودن 
آن، کشــتی گیرانی از جملــه مجتبی گلیج، 
محمدحســین محمدیــان و امیرعلی آذرپیرا 
حضــور دارند، می توانند از این نفرات بهره مند 

شود. استایل بدنی قاسم پور تا وزن ۹۲کیلوگرم 
جــواب می دهد و در اوزان بالاتــر با توجه به 
اینکه سنگین تر شــود، توانایی او نیز پایین تر 
خواهد آمد و بهتر اســت قبل از هر کاری او را 
در رقابت های کشوری و انتخابی محک بزنیم 
تا آنکــه بخواهیم او را در یــک رویداد معتبر 
و ســنگین مانند جام جهانــی ارزیابی کنیم. 
سیدمراد محمدی دارنده مدال برنز نیز اظهار 
کرد: تمام تلاش  این روزهای کامران قاسم پور 
بــرای حضور در المپیک اســت. وی با وجود 
حسن یزدانی در وزن ۸۶ کیلوگرم کار سختی 
برای المپیکی شــدن دارد اما بــه دنبال آن 
اســت تا در وزن ۹۷ کیلوگرم به پاریس برود. 
قاسم پور برای رسیدن به سکوی المپیکی کار 
سختی دارد زیرا در وزن ۹۷ کیلوگرم بزرگانی 
از روســیه و آمریکا )ســعدالله یف و اسنایدر( 
حضور دارند. البته کامران یکی از کشتی گیران 

خوب ایران است و ظرفیت موفقیت در المپیک 
را دارد. تنها کســی که می تواند تصمیم نهایی 
را در ایــن زمینه بگیرد کامران اســت که با 
مشــورت مربیان خود این کار را انجام خواهد 
داد. همچنین در آخرین رویداد ســال ۱۴۰۱ 
در نظر ســنجی مردمی »کامران قاســم پور« 
دارنده ۲ مدال طلای پیکارهای کشــتی آزاد 
قهرمانی جهان، به عنوان برترین کشــتی گیر 
ســال ۱۴۰۱ انتخاب شــد. تــا موفقیت این 
عنوان دار جهانــی را دوچندان کنــد. بر این 
اســاس در پایان این نظرسنجی که ۱۲۱ هزار 
و ۱۹۷ نفــر در آن شــرکت کردنــد، کامران 
قاســم پور بــا ۳۳ هــزار و ۵۳۵ رای )۲۷.۶۷ 
درصد( رحمان عمــوزاد با ۳۱ هزار و ۸۱ رای 
)۲۵.۶۵ درصد( و امین میرزازاده با ۱۸ هزار و 
 ۴۵ رای و  )۱۴.۸۹ درصد( بعنوان نفرات اول 

تا سوم شناخته شدند.

تیم های عربستانی قصد دارند تا با خرید فوق  ستاره های 
فوتبال جهان، نقل و انتقالات جذابی را برای لیگ حرفه ای 

کشورشان رقم بزنند.

به گزارش ایرنا، لیگ حرفه ای عربســتان بعد از انتقال 
کریستیانو رونالدو به النصر بیش از گذشته به چشم آمده 
اســت. پیوستن رونالدو به النصر عربســتان باعث شده تا 

زمینه برای انتقال های دیگر مهیا شــود و شایعات زیادی 
در رابطه با ستارگان بزرگ فوتبال جهان به وجود بیاید.

لیونل مسی و سرخیو راموس 
در سبد خرید الهلال

احتمال انتقال لیونل مسی و سرخیو راموس دو کاپیتان 
پیشین بارسلونا و رئال مادرید به لیگ عربستان وجود دارد.
راموس به دلیــل مصدومیت های متوالی در لیســت 
خروجی پاریس قرار گرفته و باشگاه فرانسوی قصد تمدید 

قراردادش را ندارد.
لیونل مســی نیز حاضر به تمدید با پاریسی ها نشده و 
مشکل اصلی دستمزد این بازیکن است و الهلال دستمزد 
نجومی ۴۰۰ میلیون دلاری برای ابرستاره ارژانتینی درنظر 

گرفته است.
کریم بنزما در الاتحاد

به گزارش روزنامه الیوم عربستان کریم بنزما با باشگاه 

الاتحاد به توافق نهایی دســت پیدا کرده و با قراردادی دو 
ســاله راهی این تیم خواهد شــد. با توجه به اینکه بنزما 
هنوز قراردادش را با رئال مادرید تمدید نکرده به نوشــته 
رســانه های عربی، الاتحاد تا ۹۰درصد بــا بنزما به توافق 
رسیده  و اگر مشکلی به وجود نیاید او فصل بعد با پیراهن 

این تیم به میدان می رود.
مارسلو در راه پیوستن به رفیق قدیمی

دنبال کردن صفحه اینســتاگرام النصر، شایعات زیادی 
را درباره مارســلو مدافع چپ برزیلی بــه وجود آورد. او از 
زمان پیوســتن به المپیاکوس فقط ۸ بار به میدان رفته و 
بعید به نظر می رسد حضور او در یونان، بیشتر از یک سال 

طول بکشد.
این بازیکن رابطه بســیار نزدیکی با کریستیانو رونالدو 
 دارد و ممکــن اســت بــار دیگــر با دوســت قدیمی اش 

هم تیمی شود.

کشتی آزاد 
در چالش کامران

نقل و  انتقالات جذاب عربستان برای فصل آینده

مسی، بنزما و راموس در رادار سعودی ها

با وجود این که باشــگاه پرسپولیس مدارک خود برای 
دریافت مجوز حرفه ای ســازی از ســوی AFC را تکمیل 
کرده است اما ســابقه بد گذشته باشگاه های ایران ممکن 

است دردسرهایی را برای این باشگاه ایجاد کند.
به گزارش  مهر، باشــگاه پرســپولیس پس از دریافت 
نواقــص پرونده مرتبــط با مجوز حرفه ای ســازی خود از 
فدراســیون فوتبال و ســازمان لیگ اقدام به حل و فصل 
آنها کرد اما ممکن است در انتهای کار مشکلاتی برای این 

باشگاه ایجاد شود.
این باشگاه طبق قوانین کنفدراسیون فوتبال آسیا علاوه 
بر پرداخت بدهی های خارجی در راســتای شفافیت امور 
حقوقی خــود نیز اقدام کرد تا بتواند تمــام موارد لازم را 
رعایت کرده و مجوز حرفه ای ســازی را پس از یک ســال 

تعلیق و حذف از لیگ قهرمانان آسیا به دست آورد.
باشگاه پرسپولیس در حالی تمام مدارک اعلام شده از 
سوی فدراسیون فوتبال برای دریافت مجوز حرفه ای سازی 
را تهیه و ارســال کرده است که رقیب دیرینه اش نتوانست 
از پس آن برآید. مشکلات اقتصادی باشگاه استقلال برای 
پرداخت طلب آندره استراماچونی سرمربی پیشین این تیم 
باعث شــد تا تراز مالی این باشــگاه بــرای ارائه به کمیته 

صدور مجوز حرفه ای منفی شــده و با نقص گسترده مالی 
در پرونده جهت دریافت مجوز روبرو شــود و علی فتح الله 
زاده با فشــار گسترده هواداران اســتقلال ناچار به استعفا 

شود.
همین موضوع حساسیت دوباره رضا درویش مدیرعامل 
باشگاه پرســپولیس را به همراه داشته است تا او بار دیگر 

پیگیر مسائل مرتبط با صدور مجوز حرفه ای شود.
پیگیری ها نشــان می دهد باشــگاه پرســپولیس تمام 
پرونده هــای مالــی مرتبط با گذشــته را کــه AFC در 
جریــان آن قرار گرفته را پرداخت کرده اســت. همچنین 
هیچکدام از پرونده های مالی پرسپولیس در فیفا و دادگاه 
عالی ورزش باز نیســت تا پرسپولیسی ها از این لحاظ نیز 
مشکل نداشته باشــند اما سابقه فصل گذشته این باشگاه 
و حساســیت AFC روی امور حقوقی باشــگاه همچون 
مالکیت و اساســنامه آن می تواند بار دیگر حسابرس های 
مالی و حقوقی AFC را برای اعطای مجوز حرفه ای سازی 

دچار تردید کند.
کنفدراســیون فوتبال آســیا پس از حذف استقلال و 
پرســپولیس از لیگ قهرمانان آســیا در نامه ای رسمی از 
فدراسیون فوتبال ایران خواست تا تمام موارد مبهم این دو 

باشگاه را مشخص کرده و برای آنها ارسال کند.
حال باید دید آیا AFC این بار مشکلی برای بازگرداندن 
مجوز حرفه ای باشــگاه پرسپولیس جهت حضور در لیگ 

قهرمانان آسیا پیدا خواهد کرد یا اینکه سرخپوشان بدون 
اســترس راهی مهم ترین رقابت های باشــگاهی قاره کهن 

خواهند شد.

با وجود اطمینان از تکمیل مدارک

ترسی که استقلال به جان پرسپولیس انداخت

هافبک تیم فوتبال اســتقلال اظهارات مدیرعامل این 
باشگاه را رد کرد و گفت: هرگز نگفتم اگر پول نگیرم برای 

استقلال بازی نمی کنم.
به گــزارش  مهر، علــی فتــح الله زاده در واکنش به 
مشــکلات مالی این باشــگاه و اولویت هــای پرداخت به 
بازیکنــان این تیــم گفت: به عنوان مثال روزبه چشــمی 
پول می خواســت. می گفت اگر پول ندهید بازی نمی کنم. 
او حقش را می خواست. باشگاه به او ۲ میلیارد و نیم چک 
داد. او پولــش را می خواهد و می گفت اگــر ندهید بازی 

نمی کنم.
در ادامه روزبه چشــمی ادعای مدیرعامل اســتقلال را 
تکذیــب کرد و گفت: پولی که فتح الله زاده می گوید برای 

ســه یا چهار ماه پیش است که من دو سه ماه قبل از آن 
باید پولم را می گرفتم. بعــد از جام جهانی بود که پول را 
گرفتم و این را رد نمی کنم ولی آنجایی که گفتند اگر من 
پول نگیرم بازی نمی کنم، برایم ســئوال است. نه الان نه 
در این هفت، هشــت سال که در استقلال بودم هیچکس 
نمی تواند از من پیام، حرف و صدایی بیاورد که گفته باشم 
پولم را ندهید بازی نمی کنم. هافبک استقلال خاطرنشان 
کرد: یک افتضاحی در اســتقلال به بار آمده است. به جای 
اینکه آن را درست کنیم، دنبال این هستیم چیز دیگری را 
خراب کنیم و بازیکنان را مقابل هم و مقابل هواداران قرار 
بدهیم. چشمی اظهار کرد: اگر همان زمان که استراماچونی 
رفت پولش را می دادند با یک مبلغ ناچیز حل می شــد. در 

ایــن افتضاح نه یک نفر بلکه خیلی ها درگیر بوده اند و باید 
پاسخگو باشند. باید تا سه، چهار مدیر قبل پاسخگو باشند 
که چرا کار به اینجا رســید. استقلال با نتایجی که گرفته 
انگیزه دارد برود آسیا ولی باید از تلویزیون بازی ها را ببیند. 

یک بازیکن تا چه حد باید درگیر این مسائل بشود؟
وی درباره اینکه مدیران استقلال هم تلاششان را کرده 
انــد، گفت: یک زمانی تلاش می کنم وقتی ثمره نداشــته 
باشــد به چه دردی می خورد. اگر پرداختــی بود که این 
اتفاقــات رخ نمی داد. مثل اینکه بازیکنان ما تلاش کنند و 
ببازیم و بعد بگوییم تلاشمان را کردیم. اینکه صرفا تلاش 
کنم ولی مشکلی حل نشود هیچ چیز پیش نمی رود. جایی 
کار بدتر می شود که به جای پیدا کردن یک راه، البته اگر 
راهی باقی مانده باشد... من تعجب می کنم. چه زمانی این 

حرف را زدم )که اگر پول نگیرم بازی نمی کنم(
در ادامه فتح الله زاده وارد این بحث شد و صحبت های 
قبلی خودش را که چند دقیقــه قبلتر بر زبان آورده بود، 
تکذیب کرد. مدیرعامل اســتقلال گفت: من نگفتم روزبه 
چشمی پول زیاد یا اضافه گرفته است. نگفتم چشمی بازی 
نمی کند! گفتم به بازیکن پول ندهی بازی نمی کند. شــما 

اگر تا آخر سال پول نگیری بازی می کنی؟
چشــمی در واکنش گفت: حرف شما درست است ولی 
مگر تــا الان که بازیکنان بازی کــرده اند همه چیز طبق 

قراردادها بوده است؟
فتح الله زاده هم که ظاهرا از افشاگری چشمی ناراحت 
به نظر می رســید، خطاب به بازیکن تیمش تاکید کرد: به 

حرف من توجه کــن. نگفتم پول نگیرد بــازی نمی کند. 
داشــتم مثال می زدم. روزبه باید پولش را می گرفته است. 
سه ماه هم دیر گرفته است. بحث این بود که اگر از دیگران 
پول بگیرید چه می شــود. شــما جزو بازیکنانی بودی که 

همیشه ایستاده ای.
سپس هافبک استقلال گفت: امسال یکسری مشکلات 
در تیــم افتاد. بچه ها برای تعهد بــه هواداران بازی کردند 

وگرنه زودتر از اینها شیرازه تیم از هم می پاشید.
مدیرعامل اســتقلال در ایــن گفتگو اعــلام کرد که 
بازیکنان تیمش تا الان نزدیک ۶۰ درصد دریافتی داشــته 
اند و حتی ۱۰ بازیکن بالای ۷۰ درصد از قراردادشــان را 
گرفته اند. چشــمی در این خصوص گفت: ما یک مشــکل 
عجیب با درصدها داریم. باشــگاه یک جور حساب می کند 
و بازیکنان هم یک جور. فتح الله زاده خودش می داند. این 
مشکل پابرجاســت. فتح الله زاده می گوید ۶۵ درصد ولی 

این مشکل بین حساب کتاب بازیکن و باشگاه است.
وی افزود: از اول امسال این مشکل بوده و هنوز هست. 
بحث درصدها مفصل اســت. فتــح الله زاده می گوید ۶۵ 
درصد و بیشــتر داده ایم ولی ما قبول نداریم. نمی خواهم 
خیلی ریز بشوم. بازیکنان و هواداران یک دلخوشی دارند. 
با دلخوشی ما این کار را نکنید. نمی شود هر سال در سرما 
و گرما و با مصدومیت تیم یک نتیجه بگیرد و دوباره سال 
بعد به اما و اگر بیفتیم و از آسیا حذف شویم یا کسر امتیاز 
بشود. اگر دنبال فوتبالیست حرفه ای هستیم بیرون فوتبال 

هم حرفه ای باشد.

روزبه چشمی:

در استقلال افتضاح بار آمده است


